
PROTOKÓŁ Nr XII/2019 
z sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 27 września 2019 r.

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz otworzył o godzinie 12— obrady XII sesji 
Rady Gminy Skąpe. Przywitał zebranych radnych, Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, 
Sekretarza Gminy Alicję Hoppen-Anyszko, Skarbnika Gminy Brygidę Sewohl oraz przybyłych 
na posiedzenie sołtysów z terenu gminy Skąpe. Stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 
jest 12 osób (nieobecni: radny Tomasz Roskowiński, radny Krzysztof Niemyt, radny - 
Andrzej Kałużny - lista obecności w załączeniu), więc podjęte uchwały będą miały moc 
obowiązującą. Następnie zaproponował, aby do przesłanego porządku obrad wprowadzić 
zmiany w pkt dot. podjęcia uchwał:

- wykreślić ppkt E) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników,
- wprowadzić dodatkowe uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania 

kandydatów na ławników do sądów powszechnych na kadencję 2020 - 2023 oraz 
w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 
o kandydatach na ławników.

Ponieważ więcej zmian do porządku obrad nie zgłoszono, zmiana porządku została 
jednogłośnie przyjęta (protokół z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu), 
a porządek obrad przedstawia się następująco:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Interpelacje i zapytania radnych.
3. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie.
4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:

A) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Skąpe na rok 2019,
B) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2019-2030,
C) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Niesulice i terenów przyległych.
D) nieodpłatnego nabycia w trybie komunalizacji nieruchomości na rzecz Gminy Skąpe 

od Skarbu Państwa,
E) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania dodatków oraz 

innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w placówkach 
oświatowych Gminy Skąpe,

F) udzielenia informacji dotyczącej Zarządzenia Nr Z-50/2019 Rzecznika Dyscypliny 
Finansów Publicznych w Zielonej Górze,

G) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Skąpe,

H) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy 
Skąpe,

I) powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 
powszechnych na kadencję 2020 - 2023,

J) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 
ławników.

6. Informacja z wykonania budżetu Gminy Skąpe za I półrocze 2019 r.
7. Informacja o zaległościach podatkowych za 2018 r.
8. Wolne wnioski i informacje.
9. Przyjęcie protokołu XI sesji Rady Gminy Skąpe.
10. Zamknięcie obrad.



Ad. 2
Radny Karol Dauksza złożył na ręce Przewodniczącego Rady interpelacje w sprawie 

możliwości wykonania pomieszczenia funkcyjnego dla młodzieży w budynku po hydroforni 
w Radoszynie oraz rozbiórki remizy i utwardzenia placu. Następnie odczytał i przekazał 
Przewodniczącemu interpelacje od rodziców uczniów z Radoszyna.

Ad. 3
Sołtys Rokitnicy Dariusz Najborowski w imieniu mieszkańców zgłosił wniosek 

o zabezpieczenie w budżecie na 2020 r. środków na przygotowanie dokumentacji 
przebudowy świetlicy wiejskiej w Rokitnicy, przy udziale środków sołectwa w wysokości 
5 tys. zł. Wniósł także o przegląd urządzeń na placu zabaw w Rokitnicy. Niektóre są w tak 
złym stanie, że nadają się do zdemontowania.

Wójt Zbigniew Woch w pierwszej kolejności odniósł się do interpelacji złożonych 
przez radnego Karola Daukszę. Stwierdził, że temat rozbiórki budynku po remizie 
i zagospodarowania terenu będzie wnosił do budżetu na 2020 r. Odnośnie interpelacji 
zgłoszonej przez rodziców uczniów z Radoszyna odpowiedział, że uczniowie dojeżdżający 
do Ołoboku będą mogli jak dotychczas czekać na autobus w budynku szkoły, a i możliwość 
wypicia mleka też nie powinna być kłopotem. Co do możliwości uruchomienia dodatkowych 
połączeń autobusowych, Wójt nie wie czy uda się jakieś wynegocjować. Aktualnie jest 
problem z dojazdami uczniów do szkół. Z kierownikiem PKS odbyły się już dwa spotkania. 
Nowe ustalenia budzą wątpliwości w zakresie dojazdów uczniów ze Skąpego do Międzylesia 
i z Darnawy do Niekarzyna. Jest kłopot żeby spełnić oczekiwania wszystkich. Autobusy 
muszą dowozić uczniów do szkół podstawowych, ale także młodzież do szkół 
ponadpodstawowych oraz mieszkańców gminy chociażby do przychodni w Skąpem. 
Wszystko zależy od możliwości logistycznych przewoźnika.
Odnosząc się do zapytań sołtysa Rokitnicy Dariusza Najborowskiego Wójt odpowiedział, że 
wnioski związane z wydatkowaniem środków, będą poddawane dyskusji przy ustalaniu 
budżetu na 2020 r. Mieszkańcy Rokitnicy oczekiwaliby, aby wejście do sali wiejskiej 
usytuować z innej strony budynku. Zgodnie z nowymi przepisami każda taka przebudowa, 
wymagałaby wykonania także podjazdu dla niepełnosprawnych. Temat będziemy 
analizować.
Co do urządzeń na placach zabaw to są one cyklicznie sprawdzane. Pierwsze urządzenia 
montowane były bezpośrednio do gruntu, bez użycia kotw, które sprawiają, że są one 
trwalsze. Przegląd jak co roku będzie wykonany wiosną.

Ad. 4
Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym, 

które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Przy punkcie dot. przetargu na odbiór 
i zagospodarowanie odpadów Wójt porównał kwoty z kolejnych przetargów. Począwszy od 
umowy na lata 2013-2014 miesięczny koszt dla gminy wynosił 28.900 zł, w latach 2015-2016 
była to kwota 28.900 zł, w latach 2017-2018 39.800 zł, w bieżącym roku co miesiąc 
płaciliśmy 54.000 zł, a kwota po przetargowa na 2020 r. wyniesie 70.600 zł miesięcznie. 
Niestety koszty wszystkich usług świadczonych na rzecz gminy drastycznie podrożały. 
Wzrosły przede wszystkim koszty pracy, a tym samym siła nabywcza pieniądza spadła. 
Następnie Wójt wspomniał o rozbudowie budynku szkoły w Międzylesiu, a także działaniach 
związanych z przygotowaniem wniosku na dofinansowanie budowy kanalizacji 
w Niekarzynie. W puli są 34 min zł, a maksymalne dofinansowanie może wynieść do 2 min, 
ale nie więcej niż 60% kosztów kwalifikowanych. Inwestycją skanalizowania Niekarzyna 
zakończylibyśmy proces kanalizacji gminy.

Ad. 5
A) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl wniosła zmiany do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Skąpe na rok 2019.
W związku z informacją z LUW w Gorzowie Wielkopolskim o zwiększeniu środków na 
wypłatę świadczeń socjalnych, Wójt Gminy Skąpe w dniu 23.09.2019r. wydał 
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Zarządzenie, w którym uwzględnił zmiany dot. dochodów i wydatków na ww. 
świadczenia tj. kwoty 36.000,00zł.
Tym samym w projekcie uchwały zwiększono dochody bieżące i dochody ogółem 
o 36.000,00zł oraz wydatki bieżące i wydatki ogółem o 36.000,00zł.
W tym zakresie zmieniono również załącznik nr 1 i nr 2 do projektu uchwały.
Ponadto zmieniono zadanie w FS Pałcka. Było: „Zagospodarowanie placu zabaw”, Jest: 
„Doposażenie Sali wiejskiej”. Kwota 5.000,OOzł.
W FS Węgrzynie zmieniono wysokości kwot przeznaczonych na poszczególne zadania.
W związku z tymi zmianami zmniejszono wysokość wydatków majątkowych 
o 10.842,92zł, a zwiększono wysokość wydatków bieżących o tę kwotę 
oraz dostosowano załącznik nr 2 dot. wydatków, załącznik dotyczący funduszu 
sołeckiego i załącznik dotyczący wydatków majątkowych.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie zmian do projektu uchwały. 
W wyniku głosowania zmiany zostały jednogłośnie przyjęte (protokół z głosowania 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2019 rok.
W wyniku głosowania uchwała Nr XII/95/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

B) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl wniosła zmiany do projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 
2019-2030. Poinformowała, że w związku z podziałem na etapy rozbudowy Szkoły 
Podstawowej w Międzylesiu w uchwale należało zawrzeć odpowiednie zapisy.
"Rozbudowa i przebudowa budynku Szkoły Podstawowej w Międzylesiu i rozbiórka 
budynku gospodarczego". Łączne nakłady 600.000,OOzł. W 2019 kwota 400.000,00zł 
i w 2020 kwota 200.000,OOzł.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie zmian do projektu uchwały. 
W wyniku głosowania zmiany zostały jednogłośnie przyjęte (protokół z głosowania 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe 
na lata 2019-2030.
W wyniku głosowania uchwała Nr XI1/96/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

C) Wójt Zbigniew Woch wniósł zmiany do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Niesulice 
i terenów przyległych III. Poinformował, że w związku ze zmianą koncepcji zaopatrzenia 
w wodę miejscowości Niesulice, poprzez jej przesył nie z Ołoboku tylko z Kalinowa 
proponuje, aby w projekcie uchwały uwzględnić przebieg przesyłu. Około 2 dni temu 
powziął informację, że zmiana ta może być ujęta w tym dokumencie, a nie w odrębnym. 
Zgodnie ze wstępnymi uzgodnieniami z Lasami Państwowymi przesył umieścilibyśmy 
w pasie p.poż. wzdłuż drogi powiatowej Kalinowo-Niesulice. Teren ten musi być 
wyłączony z produkcji leśnej. Po przyjęciu uchwały, geodeta wykonana pomiary. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie zmian do projektu uchwały. 
W wyniku głosowania zmiany zostały jednogłośnie przyjęte (protokół z głosowania 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
wsi Niesulice i terenów przyległych III.
W wyniku głosowania uchwała Nr XII/97/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).



D) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
nieodpłatnego nabycia w trybie komunalizacji nieruchomości na rzecz Gminy Skąpe od 
Skarbu Państwa.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XI1/98/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

E) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania dodatków oraz innych 
składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych Gminy 
Skąpe.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XI1/99/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

F) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
udzielenia informacji dotyczącej Zarządzenia Nr Z-50/2019 Rzecznika Dyscypliny 
Finansów Publicznych w Zielonej Górze.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr Xll/100/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

G) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 
na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży 
i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Skąpe.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr Xll/101/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

H) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy 
Skąpe.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie na 
temat projektu uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr Xll/102/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

I) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała, że stosownie do art. 163 § 2 
ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych, Rada Gminy 
Skąpe przed przystąpieniem do wyborów ławników powołuje Zespół ds. zaopiniowania 
kandydatów na ławników sądowych zgłoszonych na kadencję 2020 - 2023, który 
przedstawi na sesji rady swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, w szczególności 
w zakresie spełnienia przez nich wymogów ustawowych. Powołania Zespołu dokonuje 
się w drodze uchwały Rady Gminy, zwykłą większością głosów w głosowaniu jawnym. 
Mając na względzie potrzebę zachowania ustawowych terminów oraz wykonania 
określonych czynności przedwyborczych, prosi o podjęcie niniejszej uchwały.
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Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych 
na kadencję 2020 - 2023.
W wyniku głosowania uchwała Nr Xll/103/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

J) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała, że przepisy ustawy Prawo 
o ustroju sądów powszechnych nakazują, by właściwe terenowo rady gmin dokonały 
wyboru ławników w ostatnim roku ich kadencji. W wyznaczonym ustawowo terminie, tj. 
do 30 czerwca 2019 r. do Rady Gminy Skąpe wpłynęło 1 zgłoszenie kandydata na 
ławnika. Po dokonaniu zgłoszeń kandydatów na ławników, rady gmin zwracają się do 
komendanta wojewódzkiego policji o informacje o kandydatach. Informacje takie 
uzyskuje się i sporządza na zasadach określonych dla informacji o kandydacie do 
objęcia stanowiska sędziowskiego. W związku z powyższym, Rada Gminy Skąpe 
upoważnia Przewodniczącego Rady Gminy do przesłania wniosku do Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Gorzowie Wlkp. zawierającego dane osobowe, w celu 
zasięgnięcia informacji o kandydatach na ławników sądowych zgłoszonych na kadencję 
2020 - 2023.
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 
o kandydatach na ławników.
W wyniku głosowania uchwała Nr Xll/104/2019 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

Ad. 6
Skarbnik Gminy Brygida Sewohl poinformowała, że informacja została przedstawiona 

na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy Skąpe. Zapytała czy po dokładnym 
przeanalizowaniu tematu, ktoś chciałby jeszcze o coś zapytać.

Z uwagi na brak pytań przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 7
Skarbnik Gminy Brygida Sewohl przedstawiła informację o zaległościach 

podatkowych za 2018 r. (w załączeniu do niniejszego protokołu).

Ad. 8
Wójt Zbigniew Woch poinformował, że zakończył się remont podłogi sali 

gimnastycznej w szkole w Radoszynie, a sala będzie mogła służyć społeczności lokalnej na 
cele publiczne.

Wspomniał także, że zbliżające się święto Niepodległości chcielibyśmy uczcić 
w podobnej konwencji, jak od kilku lat, czyli z asystą wojska, mszą świętą i wieczornicą. 
W tym roku odbyłoby się to 10 listopada w Ciborzu. Na tę chwilę nie wie jeszcze czy msza 
odbędzie się w kaplicy w Ciborzu czy w kościele w Międzylesiu. Już dzisiaj wszystkich 
serdecznie zaprasza.

Radny Mariusz Kuźmicz zapytał, czy jak w poprzednich latach sołtysi mogą zgłaszać 
wnioski do projektu uchwały budżetowej.

Skarbnik Brygida Sewohl odpowiedziała, że zgodnie z wydanym zarządzeniem 
wnioski takie można składać w każdej formie.

Radny Mariusz Kuźmicz przekazał prośbę mieszkanki Ciborza o utwardzenie drogi do 
garażu (za budynkiem przedszkola). Zapytał także czy odpady po zwierzętach, zwierane do 
pojemników zakupionych przez mieszkańców są odpadami komunalnymi. Prosi o informację 
w tej sprawie.

Wójt wyjaśnił, że utwardzenie dróg wewnętrznych, które geodezyjnie drogami nie są 
można wykonać w ramach środków z funduszu sołeckiego.
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Radny Mariusz Kuźmicz poinformował, że w ramach środków z funduszu 
zaplanowane jest utwardzenie dróg, ale mieszkańcy pomyśleli także o wsparciu z gminy.

Radny Karol Dauksza poinformował, że w ramach funduszu sołeckiego mieszkańcy 
Radoszyna chcą wyremontować pomieszczenie przy „świetlicówce” i przeznaczyć je na 
kuchnię. Zapytał czy istnieje możliwość wsparcia ze strony gminy na zadanie przełożenia 
dachu.

Sołtys Rokitnicy Dariusz Najborowski zapytał czy pomieszczenie nad świetlicą 
w Rokitnicy przynależy do świetlicy, czy do prywatnego właściciela.

Wójt odparł, że odpowiedź wymaga sprawdzenia w dokumentach, gdyż w obiekcie 
jest trzech współwłaścicieli.

Sołtys Niesulic Henryk Szczepański zapytał do kogo należy droga prowadząca do 
ośrodków wypoczynkowych w Niesulicach i czy jest szansa na jej wyremontowanie.

Wójt odpowiedział, że w dniu dzisiejszym podjęta została uchwała o komunalizacji tej 
drogi, co oznacza, że Gmina stanie się jej właścicielem. Dzięki temu zabiegowi 
i uzgodnieniom z przedstawicielami Lasów Państwowych droga ta w miesiącach kwiecień- 
maj 2020 r. zostanie wspólnie wyremontowana. Wstępnie koszt inwestycji oszacowano na 
400 tys. zł.

Ad. 9
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zapytał radnych czy do przesłanego projektu 

protokołu z XI sesji ktoś chciałby wnieść zmiany. Ponieważ zmian nie zgłoszono, 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W wyniku głosowania protokół został przyjęty 
jednogłośnie (protokół z głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu).

Ad. 10
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz 

zamknął XII sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 1345.

Przewodniczący ly Gminy

rźmicz

Protokołowała: Ilona Żalisz
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